Tabulky členů a přívlastků - člen určitý
	

	mužský rod
	ženský rod
	střední rod
	množné číslo

	1. pád
kdo, co?
	der
	die
	das
	die

	2. pád
koho, čeho, čí?
	des + (e)s
	der
	des + (e)s
	der

	3. pád
komu, čemu,
kdy*, kde*?

	dem
	der
	dem
	den + n

	  4. pád
koho, co? kam*?

	den
	die
	das
	die



*kdy, kde, kam? - otázka pro skupinu předložek se 3. a 4. pádem : an, auf, in, vor, hinter, unter, über, neben, zwischen) , výjimka: na otázku kdy je po über 4. pád.
Tabulka přívlastků ke členu určitému:
	

	mužský rod
	ženský rod
	střední rod
	množné číslo

	1. pád
kdo, co?
	schönE
	schönE
	schönE
	schönEN

	2. pád
koho, čeho, čí?
	schönEN
	schönEN
	schönEN
	schönEN

	3. pád
komu, čemu,
kdy*, kde*?

	schönEN
	schönEN
	schönEN
	schönEN

	  4. pád
koho, co? kam*?

	schönEN
	schönE
	schönE
	schönEN



Tabulky členů a přívlastků - člen neurčitý
	

	mužský rod
	ženský rod
	střední rod
	množné číslo

	1. pád
kdo, co?
	ein
	eine
	ein
	0

	2. pád
koho, čeho, čí?
	eines + (e)s
	einer
	eines + (e)s
	0

	3. pád
komu, čemu,
kdy*, kde*?

	einem
	einer
	einem
	0 + n

	  4. pád
koho, co? kam*?

	einen
	eine
	ein
	0



*kdy, kde, kam? - otázka pro skupinu předložek se 3. a 4. pádem : an, auf, in, vor, hinter, unter, über, neben, zwischen) , výjimka: na otázku kdy je po über 4. pád.
Tabulka přívlastků ke členu neurčitému a v mn.č. nulovému členu:
	

	mužský rod
	ženský rod
	střední rod
	množné číslo

	1. pád
kdo, co?
	ROD: schönER

	ROD: schönE
	ROD: schönES
	ROD: schönE

	2. pád
koho, čeho, čí?
	schönEN
	schönEN
	schönEN
	ROD: schönER

	3. pád
komu, čemu,
kdy*, kde*?

	schönEN
	schönEN
	schönEN
	ROD: schönEN

	  4. pád
koho, co? kam*?

	schönEN
	ROD: schönE
	ROD: schönES
	ROD: schönE



Tabulka se zvýrazněním koncovek přidávaných členu neurčitému ein, kein a přivlastňovacím členům (pozor, ein existuje jen v j.č.)
	

	mužský rod
	ženský rod
	střední rod
	množné číslo

	1. pád
kdo, co?
	der
	die
	das
	die

	2. pád
koho, čeho, čí?
	des + (e)s
	der
	des + (e)s
	der

	3. pád
komu, čemu,
kdy*, kde*?

	dem
	der
	dem
	den + n

	  4. pád
koho, co? kam*?

	den
			die
	das
	die


ein, kein a přivl. členy se chovají vždy jako člen.
a) v j.č. jako člen neurčitý (ein),
b) v mn.č.: kein a přivl. členy jako člen určitý (die, der, den, die) - proto zde přejímají všechny rodové koncovky
	

	mužský rod
	ženský rod
	střední rod
	množné číslo

	1. pád
kdo, co?
	der
	die
	das
	die

	2. pád
koho, čeho, čí?
	des + (e)s
	der
	des + (e)s
	der

	3. pád
komu, čemu,
kdy*, kde*?

	dem
	der
	dem
	den + n

	  4. pád
koho, co? kam*?

	den
			die
	das
	die



Tabulky členů a přívlastků - skloňování bez členu
	

	mužský rod
	ženský rod
	střední rod
	množné číslo

	1. pád
kdo, co?
	0
	0
	0
	0

	2. pád
koho, čeho, čí?
	0 + (e)s
	0
	0 + (e)s
	0

	3. pád
komu, čemu,
kdy*, kde*?

	0
	0
	0
	0 + n

	  4. pád
koho, co? kam*?

	0
	0
	0
	0


Jako přívlastek nevyžadující člen se chovají následující zájmena a číslovky:
	manche = mnozí (mn.č.) - 2 možnosti: také jako člen určitý

	solche = takoví (mn.č.) - 2 možnosti: také jako člen určitý

	základní číslovky, ein paar = pár, ander- = jiný, einige = někteří, mehrere = více, viele = mnoho, wenige = málo


Tabulka přívlastků po nulovém členu (chybějícím členu):
	

	mužský rod
	ženský rod
	střední rod
	množné číslo

	1. pád
kdo, co?
	ROD: schönER

	ROD: schönE
	ROD: schönES
	ROD: schönE

	2. pád
koho, čeho, čí?
	schönEN
	ROD: schönER
	schönEN
	ROD: schönER

	3. pád
komu, čemu,
kdy*, kde*?

	ROD: schönEM
	ROD: schönER
	ROD: schönEM
	ROD: schönEN

	  4. pád
koho, co? kam*?

	ROD: schönEN
	ROD: schönE
	ROD: schönES
	ROD: schönE



Tabulka členů se zvýrazněním koncovek přidávaných členům, které se chovají jako člen určitý
	

	mužský rod
	ženský rod
	střední rod
	množné číslo

	1. pád
kdo, co?
	der
	die
	das: zde es
	die

	2. pád
koho, čeho, čí?
	des + (e)s
	der
	des + (e)s
	der

	3. pád
komu, čemu,
kdy*, kde*?

	dem
	der
	dem
	den + n

	  4. pád
koho, co? kam*?

	den
			die
	das: zde es
	die



Chová-li se nějaké zájmeno nebo číslovka jako člen určitý, znamená to, že všude přibírá rodovou koncovku (tj. koncovku členu určitého).
Jako člen určitý se chovají následující členy, zájmena a číslovky:
	dieser, diese, dieses = tento, tato, toto

	jener, jene, jenes = onen, ona, ono

	jeder, jede, jedes = každý, každá, každé

	mancher, manche, manches = mnohý, mnohá, mnohé, 2 možnosti, také jako přívlastek

	solcher, solche, solches = takový, taková, takové, 2 možnosti, také jako přívlastek

	welcher, welche, welches = který, která, které

	derjenige, diejenige, dasjenige = ten, ta, to ….. (následuje vztaž. věta)

	derselbe, dieselbe, dasselbe = tentýž, tatáž, totéž

	all-, sämtlich-, irgendwelch- = všechen, veškerý, nějaký

	beide = oba

	jen v mn.č.: keine a přivlastňovací zájmena: meine, deine, seine, ihre, seine, uns(e)re, eu(e)re, ihre, Ihre = moji, tvoji, jeho, její, jeho, naši, vaši, jejich, Vaši




